
 

 ZÁPIS č. 11 (77)  
 z jednání Akademického senátu VUT ze dne 10. listopadu 1998, 
 konaného v zasedací místnosti rektora, Kounicova 67a v Brně 

 
Přítomni:  viz presenční listina (celkem 23 senátorů) 

Omluveni:  Kotačka/FS, Němeček/FP, Kříž/FP, Hoffmann/FT 

Neomluveni:  Kopečná/FAST 

Hosté:   rektor Vavřín, kvestor Černý, prorektor Dub 

 

Ing. Kozák požádal o doplnění programu o složení slibu nově zvolené zástupkyně studentů do 
AS VUT z FaME ve Zlíně. 

 
PROGRAM:  
1.  Kontrola zápisu a úkolů 
2.  Složení slibu nově zvolené zástupkyně studentů do AS VUT z FaME 
3.  Předložení prvního návrhu: 

Vnitřní mzdový předpis VUT 
Pracovní řád a spisový a skartační řád 
Řád výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků 
Znaky a symboly VUT 

4.  Různé 
 
Ad 1) Kontrola zápisu a úkolů 
Doc. Zbořil požádal o doplnění termínu splnění UAS 2 z jednání AS VUT č. 10 ze dne 
27. října 1998 - zpracování Zprávy o výsledcích hospodaření za I. - X. 1998. Termín 
zpracování upřesní Prof. Němeček. 
 
Ad 2) Složení slibu nově zvolené zástupkyně studentů do AS VUT z FaME 
Za studentskou část byla do AS VUT v Brně za Fakultu managementu a ekonomiky ve Zlíně 
dne 4. 11. 1998 zvolena studentka 3. ročníku Jana Zubalíková, která  na dnešním zasedání 
složila slib člena AS VUT. 
 
Ing. Zmrzlý přivítal na zasedání rektora Vavřína a kvestora Černého a předal slovo předsedovi 
legislativní komise AS VUT Mgr. Božkovi. 
Mgr. Božek informoval o schůzce legislativní komise, která se uskutečnila před dnešním 
zasedáním AS VUT. LK se zabývala připomínkováním posledního znění Statutu VUT, které 
členové LK obdrželi den před dnešním zasedáním. Práce LK není zdaleka ukončena. Statut 
doznal řady pozitivních změn, některé připomínky, ať již zásadní, nebo formální však stále 
jsou. 
Rektor Vavřín požádal členy LK, aby svoji práci dokončili nejpozději do pátku 13. listopadu, 
neboť návrh Statutu by měl být co nejdříve vystaven na www stránkách.  
Doc. Münsterová navrhla po zpracování připomínek LK uskutečnit společnou schůzku 
s předkladatelem návrhu Statutu, aby si vzájemně vyjasnili rozporné body. 
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Část Statutu, která se týká rozpočtu a hospodaření VUT, dostal k připomínkování předseda 
ekonomické komise AS Prof. Němeček. Připomínky již zpracoval, LK s nimi však nebyla 
seznámena. Prof. Němeček se z dnešního zasedání AS VUT omluvil, informace budou 
podány na příštím zasedání AS VUT. 
Pozn.: Prof. Němeček byl vyzván, aby zpracoval svoje připomínky, které projednal s Prof. 
Ondráčkem a Ing. Pěnčíkem. Protože však nebyly projednány v ekonomické komisi, lze je 
považovat jako připomínky Prof. Němečka a ne celé ekonomické komise AS VUT.  

Na závěr požádal Ing. Zmrzlý členy legislativní komise o zpracování připomínek k návrhu 
Statutu  co nejdříve, aby tento materiál mohl být v pátek vystaven na www stránkách. 
 
 
AD 3) PŘEDLOŽENÍ PRVNÍCH NÁVRHŮ VNITŘNÍCH PŘEDPISŮ 
 
Vnitřní mzdový předpis VUT 
Rektor Vavřín předložil senátorům první návrh mzdového předpisu VUT, který vychází 
z koncepce, dohodnuté mezi rektory brněnských VŠ. Návrh je stále ještě dopracováván. Pro 
neakademické pracovníky bude zachováno 12 kvalifikačních pásem, největší změna se týká 
nerozlišování zařazení do tříd podle věku. Ostatní okrajové složky platů zůstávají i nadále - 
osobní ohodnocení, odměny. V pátek se  uskuteční společná schůzka s odboráři a tajemníky 
fakult, kde budou zásady mzdového předpisu diskutovány. 
Rektor požádal AS VUT o vyjádření ve dvou zásadních otázkách v předložené tabulce tříd, 
navrhované pro akademické pracovníky: 
1.  Zda habilitace docentů je nutnou podmínkou do zařazení do III. třídy, nebo zda stačí pouze 

titul docent, a o zařazení rozhodne vědecká rada fakulty. 
2.  Podobná otázka se týkala nutnosti vědecké hodnosti CSc., nebo DrSc. ve skupině 

instruktorů.  
V prvém případě AS VUT podporuje stanovisko rektora, aby otázka zařazení pracovníka 
s titulem docent do III. třídy byla v kompetenci VR fakulty, naopak ve II. třídě „odborní 
asistenti“ nedoporučuje AS VUT výjimky a jako nutnou podmínku podporuje návrh, který 
vyžaduje uvedené vědecké hodnosti.  
Rektor předpokládá, že mzdový předpis vstoupí v platnost od 1. dubna 1999. Zavedením 
tohoto předpisu nedojde v žádném případě ke snížení platů zaměstnanců. 
 
Připomínka  Ing. Kozáka /FaME, která zazněla na dnešním zasedání AS VUT, doplněná po 
jednání AS VUT dne 24. 11. 1998: 
„Senát se jednoznačně neshodl, aby vědecká rada nemohla posuzovat i možnost prominutí 
vědecké hodnosti u odborných asistentů, zvláště pokud přednáší. 
Na tento názor reagoval kvestor, že mzdový návrh je v rozporu se směrnicemi EU, kde má být 
každý placen podle toho, jakou práci vykonává.  
Smluvními platy by nebylo vhodné tuto záležitost řešit, neboť tyto by měly být skutečně 
používány mimořádně.“ 
 
Změna příloh č. 1 až 3 Statutu VUT v Brně 
Prorektor Dub stručně charakterizoval návrh změny, kterou obdrželi členové LK AS VUT. 
Podle § 98 zákona č. 111/98 se studijní obory, ve kterých vysoké školy uskutečňují podle 
dosavadních předpisů ucelenou část vysokoškolského studia, vysokoškolské studium a 
postgraduální studium, stanou bakalářskými, magisterskými a doktorskými studijními 
programy podle nového zákona a budou akreditovány po dobu čtyř let. Proto je nutné, aby 
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stávající obory byly registrovány v podobě, kterou vyžaduje nový zákon (§ 17, odst. 2, písm. 
e). Jedná se o tyto náležitosti: 
⇒ U magisterských oborů je nutné specifikovat, zda jde o program následující po 

bakalářském studiu, a uvést odpovídající standardní doby. 
⇒ Je nutné uvést formu studia. 
⇒ Je nutné explicitně uvést studijní programy v cizím jazyce určené pro cizince (studentů 

v těchto programech se týká § 58, odst. 5). 
K předloženému návrhu se vyjádřil předseda LK Mgr. Božek. Legislativní komise návrh 
neprojednávala. Protože se jedná o vyřešení přechodného stavu do doby, než bude schválen 
nový Statut VUT, doporučil Mgr. Božek návrh schválit.  
 
Hlasování o předložené změně příloh č. 1 až 3 Statutu VUT 
Kdo je pro, aby MŠMT bylo požádáno o provedení výše uvedených změn? 
Pro - 23 hlasů 
Zdržel se hlasování - 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 
Návrh byl schválen. 

UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje výše uvedenou změnu příloh č. 1 až 3 Statutu VUT v Brně. 
Rektor Vavřín požádá MŠMT ČR o registraci. 
 
Pracovní řád, Spisový a skartační řád  - (kvestor Černý) 
Zpracování nového Pracovního řádu vycházelo z pracovního řádu, který je platný v současné 
době. Bude platit jednotně na celém VUT. Především se zabývá pracovním poměrem -  
definuje, za jakých podmínek vzniká, může být změněn, precizuje podmínky nástupu do 
zaměstnání, i ukončení pracovního poměru. Definuje povinnosti na straně zaměstnavatele 
a zaměstnance. Je zde popsán postup při předávání agend a jednotlivých funkcí. Zvláštním 
způsobem je popsáno ustanovení při porušení pracovní kázně. Nově jsou formulována práva 
a povinnosti akademických pracovníků - tento pojem nebyl dříve zaveden. Precizace ochrany 
zájmů zaměstnavatele. Je připraven návrh paragrafu o konfliktu zájmů, aby bylo jednoznačně 
stanoveno, jakého konfliktu zájmu se vystříhat. Nově jsou připraveny formulace, které 
upřesňují, jakým způsobem mohou příslušní pracovníci jednat s obchodními partnery a za 
jakých podmínek. Náležitosti pracovní doby - jsou definovány překážky v práci, práce přes 
čas. Ve zvláštním článku je definována mzda a způsob, jakým bude vyplácena, jakým 
způsobem budou prováděny srážky ze mzdy, atd. 
Pozornost je věnována péči o zaměstnance - zabezpečení závodního stravování, zdravotní 
péče, bezpečnost a ochrana zdraví při práci a požární ochrana. Jednotlivé formulace jsou 
navázány na ostatní druhy předpisů a směrnic (je definováno za jakých finančních podmínek 
např. je zabezpečeno závodní stravování). Řeší otázky, týkající se eventuelní odpovědnosti za 
způsobené škody - ať již zaměstnavatele, nebo zaměstnance - práce náhradových komisí, atd. 
Připomínky k pracovnímu řádu byly diskutovány po linii hospodářského vedení - s tajemníky 
fakult a materiál je připraven k diskusi a připomínkování AS VUT. 
Pracovní řád je vystaven na www stránkách pod rektorátem VUT, *Směrnice a předpisy VUT, 
*Zásady pro sestavování vnitřních předpisů. 

Ing. Zmrzlý navrhl, aby Pracovní řád a Spisový a skartační řád byl rozeslán E-mailem všem 
členům AS VUT spolu se zápisem a na příštím zasedání AS VUT proběhne diskuse 
a připomínky. 
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Řád výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků VUT v Brně 
Prorektor Dub v zastoupení prorektora Kadrnožky předložil výše uvedený materiál členům 
legislativní komise AS k projednání. 
Současně požádal členy AS VUT o spolupráci při přípravě studijních předpisů vyčleněním 
pracovních skupin, které by komunikovaly se zpracovatelem. Ing. Zmrzlý navrhl, aby tyto 
skupiny pracovaly ve složení 2 akademičtí pracovníci + 1 student. Složení skupin by mělo být 
uvedeno na www stránkách. Členstvím ve skupině, zpracovávající návrhy studijních 
a zkušebních řádů, byla pověřena Doc. Glosová/FA a za studenty Radek Holešinský/FCH. 
 
Znaky a symboly 
Přípravou a zpracováním této části byl pověřen prorektor Hobst. Rektorem již byla dříve 
zpracována vnitřní norma, která bude v současné době upřesněna a na základě jednání s LK 
bylo doporučeno, aby znaky a symboly se staly přílohou Statutu VUT. 
 
Organizační řád  
Nebude podléhat registraci MŠMT, jeho součástí bude organizační schéma. Rozhodnutím 
rektora bude vydáno strukturované organizační a funkční schéma, jehož změny zůstanou 
v kompetenci rektora. Bude podléhat schválení Akademickým senátem VUT. 
 
 
Ad 4) Různé 

⇒ Plnění UAS 7 z jednání AS VUT ze dne 19. května 1998 
Rektor Vavřín informoval o příslušných krocích, které uskutečnil. Vzhledem k tomu, že se 
děkani fakult nedokázali v této věci dosud sjednotit, přichází v úvahu varianta č. 3 UAS 7: 
„Při nedohodě fakult ponechat pro FAST a FEI současný stav a vyčlenit zařízení 
používající FS a příslušné finance pod správu FS. Tato varianta by měla ukázat, zda je lepší 
současný stav, nebo starost fakulty o TV a finance“. 
Na závěr bylo konstatováno, že AS VUT trvá na svém usnesení UAS 7 ze dne 19. 5. 1998 
a žádá rektora Vavřína, aby mu i nadále věnoval pozornost tak, aby otázka tělovýchovy 
byla dořešena.  

⇒ Prof. Hlavenka vznesl dotaz na znovuzprovoznění lyžařského svahu na ul. Barvičově. 
Kvestor sdělil, že lyžařský svah není v provozu z důvodu zastaralého zařízení, neboť se 
zásadním způsobem změnily normy a předpisy pro jeho provozování. Aby mohlo být 
zařízení využíváno, musela by se provést rekonstrukce, která by stála VUT velké peníze. 
Ing. Zmrzlý požádal kvestora o zprávu, jaké normy se změnily a co by bylo nutné udělat, 
aby se mohlo v provozování svahu pokračovat. Zprávu předloží kvestor na příštím zasedání 
AS VUT.  

⇒ Prof. Balátě  vznesl dotaz na další existenci FKSP. Kvestor sdělil, že dle nového VŠ 
zákona, dle pokynu MŠMT, přestává FKSP od 1. 1. 1999 existovat. Finance však budou 
stále využívány ve prospěch zaměstnanců (např. příspěvek na stravování). Zůstatek FKSP 
bude převeden do rezervního fondu. Tajemníci fakult dostali pokyn k čerpání do konce 
roku na různé akce ve prospěch zaměstnanců. 
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Na závěr Ing. Zmrzlý požádal členy AS VUT, aby si do příštího zasedání dne 24. 11. 1998 
připravili připomínky k Pracovnímu řádu VUT, aby mohly být diskutovány. Na tomto 
zasedání bude nutná přítomnost kvestora.  
 
 
 
Příští zasedání se uskuteční dne 24. listopadu 1998 v 8.00 hodin v zasedací místnosti 

rektora VUT v Brně, Kounicova 67a. 
 
 
 
 
 
 

Ing. Simeon Zmrzlý, CSc. 
                                                                                                              předseda AS VUT v Brně 
 
 

 
 
 
Zapsalat: Jarmila Cardová 
 
 


